
Jegyzőkönyv
A Közoktatási, Művelődési, Ifjúsági és Sport Bizottság 

2018. november 6-i, 
NYILVÁNOS üléséről

Az ülés helye: Budaörsi Polgármesteri Hivatal II. emelet nagyterem (2040 Budaörs,
Szabadság út 134.)

Jelen voltak: dr. Bakó Krisztina elnök, Becz György, Löfler Dávid, Premecz Enikő,
Stift Nándor, Simándi Szelim képviselők és dr. Czuczor Gergely, Spányik József és
Matuszkáné Papp Ilona Marian külsős nem képviselő bizottsági tagok.

Igazoltan távol voltak:

Jelen voltak továbbá: 
Polgármesteri  Hivatal  részéről: Biró  Gyula  alpolgármester,  dr.  Molnár  Gábor
képviselő,  Vágó  Csaba  kabinetvezető,  Lőrincz  Mihály  műszaki  ügyosztályvezető,
Szél  Mónika  köznevelési  ügyintéző,  Géczy-Gaál  Szilvia  kulturális  ügyintéző,  Zsák
András közművelődési és sport ügyintéző.
Meghívottak,  érdeklődők: Berzsenyi  Bellaagh  Ádám  Budaörsi  Latinovits  Színház
képviselője, Nyikes Fatime a BULAKE képviselője, Révyné Simon Katalin, Horváth
Mónika, Balázsné Miczák Katalin, Eller Mária, Kőporosy Borbála.

Jegyzőkönyvvezető: dr. Sándor Anett

Dr. Bakó Krisztina elnök: Tisztelettel köszönt mindenkit a Közoktatási, Művelődési,
Ifjúsági  és  Sport  Bizottság  ülésén!  Megállapítja,  hogy  a  Bizottság  9  tagja  közül
jelenleg  7 tag jelen van,  Becz György még nincs a teremben, Matuszkáné Papp
Ilona  Marian  pedig  jelezte,  hogy  10  percet  késik.  Megállapítja,  hogy  a  Bizottság
határozatképes, az ülést 1630 órakor megnyitja. 

Jegyzőkönyv-hitelesítőnek felkérte Premecz Enikő képviselő tagot, aki jelezte, hogy
vállalja a feladatot.
  
A Bizottság 7 egyhangú igen szavazattal támogatta, hogy Premecz Enikő képviselő
tag legyen a mai ülés jegyzőkönyvének aláírója.  

Napirendhez:

Dr.  Bakó  Krisztina  elnök:  Javasolja  továbbá,  hogy a  meghívó  szerinti  Testületi
hatáskör:  „Döntés tandíj-támogatási kérelmet elutasító határozat elleni fellebbezés
tárgyában – ZÁRT ülésen” c. napirendi pontot zárt ülésen tárgyalják.
A Bizottság a javaslatot 7 egyhangú igen szavazattal támogatta.
 
Miután  egyéb  észrevétel,  javaslat  nem  érkezett,  feltette  szavazásra  a  meghívó
szerinti napirendet, melyet a Bizottság 7 egyhangú igen szavazattal támogatott. 

A fenti szavazati arányokkal a Bizottság az alábbi határozatot hozta: 
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79/2018. (XI.06.) KMISB sz. határozat
Napirend és jegyzőkönyv aláíró megválasztása

A. Jegyzőkönyv aláíró megválasztása
Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testületének  Közoktatási,  Művelődési,
Ifjúsági  és  Sport  Bizottsága  úgy  dönt,  hogy  Premecz  Enikő képviselő  tagot
választja meg, a jegyzőkönyv bizottsági tag aláírójának. 

B. Napirend:

NYILVÁNOS ülés:

Testületi hatáskör:

1.) A Budaörsi Vackor Óvoda intézményvezetői pályázatának elbírálása
2.) A Jókai Mór Művelődési Központ és a gr. Bercsényi Zsuzsanna Városi Könyvtár

alapító okiratának módosítása
3.) A Budaörsi Latinovits Színház pót-előirányzati kérelme eszközfejlesztésre
4.) Csatlakozás UNESCO Tanuló városok Globális Hálózatához 
5.) Helyi kiadvány támogatására vonatkozó módosító kérelem 
6.) BULAKE – támogatás felhasználás módosítására vonatkozó kérelem 
7.)  Döntés  tandíj-támogatási  kérelmet  elutasító  határozat  elleni  fellebbezés

tárgyában – ZÁRT ülésen

Becz György megérkezett.

Napirend előtti hozzászólás: 

Biró Gyula alpolgármester: Tájékoztatja a megjelenteket, hogy 20-án és 21-én lesz
az intézményi bejárás, de elektronikus formában mindenkit értesítettek.

Napirend tárgyalása:

1.) A Budaörsi Vackor Óvoda intézményvezetői pályázatának elbírálása

Szél Mónika: ismerteti az előterjesztést.

Dr.  Bakó  Krisztina  elnök: Felteszi  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a
bizottság 8 egyhangú igen szavazattal támogatott. 

80/2018. (XI.06.) KMISB sz. határozat
A Budaörsi Vackor Óvoda intézményvezetői pályázatának elbírálása

Budaörs Város Önkormányzat Képviselő-testület Közoktatási Művelődési Ifjúsági és
Sport  Bizottsága javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy Balázsné Miczák Katalin
közalkalmazottat  a  Budaörsi  Zippel-Zappel  Német  Nemzetiségi  Óvodából  2018.
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december  1.  napi  hatállyal  határozatlan  időre  szóló  közalkalmazotti  jogviszonyba
helyezze át a Budaörsi Vackor Óvodába és 2018. december 1-jétől 2023. július 31-ig
intézményvezetői feladatok ellátásával bízza meg. 

Matuszkáné Papp Ilona Marian megérkezett.

 2.)  A Jókai  Mór  Művelődési  Központ  és  a  gr.  Bercsényi  Zsuzsanna Városi
Könyvtár alapító okiratának módosítása

Zsák András: ismerteti az előterjesztést.

Dr. Bakó Krisztina elnök: Miután kérdés észrevétel nem volt, felteszi szavazásra a
határozati javaslatot, melyet a bizottság 9 egyhangú igen szavazattal támogatott. 

81/2018. (XI.06.) KMISB sz. határozat
A  Jókai  Mór  Művelődési  Központ  és  a  gr.  Bercsényi  Zsuzsanna  Városi
Könyvtár alapító okiratának módosítása

1.  Budaörs  Város  Önkormányzat  Képviselő-testület  Közoktatási,  Művelődési,
Ifjúsági  és  Sport  Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a  Gróf
Bercsényi Zsuzsanna Városi Könyvtár mellékelt szerinti alapító okirat módosítását
(1. sz. mellékletek) hagyja jóvá.
2. A Gróf Bercsényi  Zsuzsanna Városi  Könyvtár mellékelt  szerinti,  módosítással
egységes szerkezetű alapító okiratát (2. sz. mellékletek) hagyja jóvá.
3. A Jókai Mór Művelődési Ház mellékelt szerinti alapító okirat módosítását (3. sz.
mellékletek) hagyja jóvá.
4.  A  Jókai  Mór  Művelődési  Ház  mellékelt  szerinti,  módosítással  egységes
szerkezetű alapító okiratát (4. sz. mellékletek) hagyja jóvá.

3.) A Budaörsi Latinovits Színház pót-előirányzati kérelme eszközfejlesztésre

Vágó Csaba kabinetvezető: Ez egy régóta húzódó ügy, egyre kevésbé biztonságos
a színháznak az a lámpasora, amely a jól bevilágítható színpadot biztosítja, illetve az
előadások megtartásának lehetőségének a kulcsa. Most ott tartanak, hogy a műszaki
állapot – amelyet műszaki szakemberekkel vizsgáltattak ki – abba a stádiumba ért,
hogy  év  végéig  már  nem  húzható  ki  azzal,  hogy  majd  a  következő  év
érdekeltségnövelő pályázatába bekerülhet. Ilyen nagyságrendet nyilván nem is lehet
egyébként. A következő ilyen eszközfejlesztési elképzelésnél az érdekeltségnövelő
pályázatot majd igénybe kell venni, de ezen már túl vannak. Az összeg 7,5 millió Ft,
amely  a  világítástechnikát  tenné  biztonságosabbá  és  középtávon  hatékonyan
működőképessé.

Löfler  Dávid  képviselő:  A színházzal  kapcsolatban  azt  szeretné  kérdezni,  hogy
hogyan  állnak  a  színház  munkaügyi  perei,  ha  már  pót-előirányzatról  beszélnek.
Tájékoztatást  kér,  hogy  van-e  folyamatban  munkaügyi  per  és  mikor  várható
eredmény, kell-e az önkormányzatnak fizetnie.
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Vágó Csaba kabinetvezető: Van egy kúriai döntés, amelyben nem az önkormányzat
javára ítélt  a  bíróság.  Ennek az anyagi  konzekvenciái  a következő évben fognak
érvényesülni.

Premecz Enikő képviselő:  Kérdezi és kéri a jövőre vonatkozóan – mivel 7,5 millió
Ft-ról  döntenek  –  kicsit  részletesebben  legyen  kifejtve  az  előterjesztésben:  hány
darab, milyen típusú, milyen árajánlat alapján.

Vágó Csaba kabinetvezető:  Válaszában kifejti, hogy most is, de a testületi ülésig
mindenképpen tudnak mellé  tenni  egy kellőképpen  részletes  táblát.  Egyébként  a
többlettámogatásról  szóló  elszámolást  is  fogja  tárgyalni  a  bizottság  és  alá  lesz
támasztva akkor is, és most is.

Dr.  Bakó Krisztina elnök: Jelzi,  hogy a Budaörsi  Latinovits  Színház képviselője
jelen van és egyetértését fejezi ki.

Dr. Czuczor Gergely: Kérdezi – mivel szakmailag nem jártas a dologban - mit jelent
a dimmer, és ami javítható azt megtartják-e, vagy minden meglévőt lecserélnek.

Dr. Bakó Krisztina elnök: Felteszi szavazásra a kérdést, hogy a Budaörsi Latinovits
Színház képviselője,  Berzsenyi  Bellaagh Ádám szót  kapjon.  Megállapítja,  hogy a
kérést a Bizottság a 9 egyhangú igen szavazattal támogatta.

82/2018. (XI.06.) KMISB sz. határozat
Hozzászólási jog biztosítása Berzsenyi Bellaagh Ádám, a Budaörsi Latinovits
Színház képviselője részére

Budaörs  Város  Önkormányzatának  Közoktatási,  Művelődési,  Ifjúsági  és  Sport
Bizottsága úgy dönt, hogy  „A Budaörsi Latinovits Színház pót-előirányzati kérelme
eszközfejlesztésre” c.  napirendi  pont  tárgyalása  során hozzászólási  jogot  biztosít
Berzsenyi Bellaagh Ádám igazgató részére.

Berzsenyi Bellaagh Ádám: A műszaki tudása neki is csak felületes, de pályafutása
során megtanulta, hogy a dimmer mit jelent. A színháznak a lámpaparkja úgy néz ki,
hogy jelenleg 95-98%-ban analóg fényvetőkkel rendelkezik a színház, ezek a nagy
fekete  színű  színházi  lámpák,  amiket  lát  a  közönség,  ezek  világítják  meg  a
színpadot.  Ezek  analóg  lámpák,  amiket  egy  digitális  fényvezérlő  pont  vezényel.
Ahhoz, hogy a fényvezérlőpult az árammennyiséget tudja szabályozni, illetve tudjon
kommunikálni  a  lámpákkal  –  egy  adott  lámpa  mikor  dolgozzon  és  mekkora
mennyiségű áramot kapjon – ehhez egy dimmer nevű szerkezetre van szükség, ami
áramköröket biztosít, amely áramkörökre rákötik a lámpákat. Jelenleg 5 db dimmer
van a színházban,4 db dolgozik az előadásokban minden este, egy pedig tartalékban
van  abban  az  esetben,  ha  bármi  probléma  lenne.  Ezt  a  helyzetet  szeretnék
fenntartani, mert az a biztonságos, ha legalább egy dimmer mindig tartalékban van.
Természetesen  a  dimmerek  folyamatos  karbantartásra  szorulnak.  Az  elmúlt  5-7
évben nem volt nagymértékű világításpark fejlesztés, leszámítva azt a nagyértékű
beszerzést,  ami  3  évvel  ezelőtt  volt  és  egy  fénypultra  vonatkozott.  A  színház
költségvetésén belül  a  lámpapark egy nagyon nagy értékű dolog  és  egy nagyon
fejlett technikára van szükség. A fénypult, amit 3 éve beszereztek kiválóan működik
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és egy nagyon hasznos eszköz és hosszú évekig megoldja a színház világítását.
Most jutottak el oda, 6-7 év után, pontosan nem tudja, mert még nem dolgozott a
színháznál,  amikor  az  utolsó  nagyobb  beruházás  megtörtént  a  lámpapark
tekintetében, hogy fejlesztésre van szükség, amit a kényszer szül. Ténylegesen ott
tart  a  dolog,  hogy  elképzelhető,  hogy  egy  előadás  közben  megadja  magát  egy
dimmer és nem tudnak megfelelően működő lámpát biztosítani.

Vágó Csaba kabinetvezető:  Az itt felmerült igényeket valamennyire összefésülve
kéri, hogy készítsenek egy részletes listát.

Berzsenyi Bellaagh Ádám: Természetesen.

Dr.  Bakó  Krisztina  elnök: Miután  a  bizottság  a  napirendet  megvitatta  felteszi
szavazásra a határozati javaslatot, melyet a bizottság 9 egyhangú igen szavazattal
támogatott. 

83/2018. (XI.06.) KMISB sz. határozat
A Budaörsi Latinovits Színház pót-előirányzati kérelme eszközfejlesztésre

1. Budaörs Város Önkormányzatának Közoktatási, Művelődési, Ifjúsági és Sport
Bizottsága  a  Budaörsi  Latinovits  Színház  pótelőirányzat  kérelmét  –  korszerű
világítástechnikai  eszközök  (lámpák,  dimmerek)  beszerzése  –  7 552 000  Ft-tal
javasolja támogatni. A  támogatás  összegét  a  Budaörs  Város  2018.  évi
költségvetéséről  szóló 1/2018.  (II.  23.)  ÖKT rendelet (továbbiakban:  Költségvetési
rendelet) 3. sz. melléklet, I. Működési költségvetés kiadásai, 5. Egyéb működési célú
kiadások, 5. Általános tartalék terhére javasolja biztosítani. 
A 7 552  eFt  pótelőirányzatot  az  intézmény  költségvetésében  az  alábbiak  szerint
biztosítja:
11. melléklet
Bevételek/III.2. Irányító szervi támogatás sor nő 7 552 eFt-tal, ezzel egyidejűleg a
Kiadások II.1.3. Egyéb tárgyi eszközök beszerzési, létesítése sor nő 7 552 eFt-tal.

4.) Csatlakozás UNESCO Tanuló városok Globális Hálózatához

Vágó  Csaba  kabinetvezető:  Egy  korábbi  pályázati  lehetőséggel  kapcsolatban
merült fel az Intézethez való csatlakozás igénye úgy, hogy csak a Tanuló városok
Hálózata körébe tartozó települések pályázhattak. Innen jött az ötlet, hogy valami,
aminek a céljaival egyetértenek, és nincs probléma a szervezettel, mivel az ENSZ
politikai  vitán felül  álló  szervezet  volt  két  évvel  ezelőttig.  Ha az  élethosszig tartó
tanulást a credójává emelő intézettel  kapcsolatba kerülnek, annak számos előnye
lehet, hátrányt viszont nem látnak benne. Úgy tűnik, hogy ez sem regisztrációval,
sem egyéb költséggel nem jár. Ahhoz, hogy a kérelmet beadhassák és a hálózatnak
a tagjai lehessenek, két alapdokumentumot kell elfogadni.

Löfler  Dávid  képviselő: Kérdezi,  hogy  miért  szükséges  ehhez  Budaörsnek
csatlakoznia, és - mivel elhangzott, hogy egy pályázat miatt lett volna erre szükség -
kérdezi, hogy melyik volt az a pályázat. Továbbá elhangzott, hogy nem jár költséggel,
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de  ugyanakkor  plusz  feladatokat  ró-e  az  önkormányzatra,  ezzel  kapcsolatban
készült-e valamilyen terv vagy tanulmány. 

Vágó Csaba kabinetvezető: Nem emlékszik, hogy melyik pályázat kapcsán merült
fel.  Miután napi  szinten legalább 10 pályázati  lehetőséggel  foglalkozik,  most  nem
tudja megmondani, de ha nagyon kíváncsi Löfler Dávid képviselő, akkor holnapra
megnézi. A pályázati ötlettől függetlenül is érdemes. Természetesen szét lehet szedni
az előterjesztést. Kit érdekel, hogy egy ENSZ szakosított szervezet által létrehozott
intézet tagjai lesznek, hiszen olyan jól megvannak itt a Kárpát-medencében. Az, hogy
ez milyen feladatokkal  jár:  számos módon lehet ebben a dologban úgy működni,
hogy  lényegében  arra  építenek,  hogy  a  meglévő  tapasztalataikat  osztják  meg
azokkal  a  településekkel,  akik  szintén  tagjai  és  nekik  is  van  mit  tanulni  Európa
különböző településeitől. 

Czuczor Gergely: Az előterjesztésben is szerepel, hogy magyarországi városok is
csatlakoztak már, kérdezi, hogy melyek ezek, van-e minta az országon belül, hogy
mit  tettek  eddig.  A  másik  kérdése,  hogy  a  korábbi  ENSZ  szervezethez  való
csatlakozásnak  lett-e  már  hozadéka,  vagy  csak  a  csatlakozási  vágy  fűti  az
önkormányzatot.

Vágó Csaba kabinetvezető: Nemcsak a csatlakozási vágy, hanem az, amit az előbb
próbált meg érzékeltetni azzal, hogy egy pályázati lehetőségből indult el az ötlet. A
különböző  önkormányzati  hálózatok,  digitális  települési  hálózatok,  okos  város
hálózatok és egyéb európai hálózatok, aminek része Budaörs – valamelyiknek úgy
lett része a város, hogy nem is kérte, csak beválasztották – ezeknél gyakorlatilag egy
olyan network  jött  létre,  aminek ha más előnye  nincsen,  csak az,  hogy időnként
kapnak  egy  e-mailt,  amiben  tájékoztatást  kapnak  bizonyos  pályázatokról,  hátha
érdekli az önkormányzatot. Ez pontosan erre jó. Rengeteg olyan kapcsolat-felvételi
lehetőség van, amely külföldi utazással is járna, de ezeken a város nem vesz részt.
Nem is azért,  hogy kiírhassák a Városháza falára. Vannak olyan értékeik,  amiket
nem kell  lobogtatni,  hanem egyszerűen csak vannak.  Az egyik  település Pécs,  a
másikat  most  sajnos nem tudja,  de tudnia kellene.  Egy ENSZ szervezethez való
csatlakozás nyilván főleg nem a hazai településekkel való kapcsolat-felvételt segíti
elő. 

Simándi  Szelim képviselő:  Fél  percébe telt  az  interneten utánanézni,  Kaposvár
egyébként a másik magyar település. Valószínűleg mostában csatlakozhattak, mivel
nincs még részletes profiljuk a szervezet oldalán. Pécsnek viszont van és Páva Zsolt
köszöntője is olvasható. 

Premecz Enikő képviselő: Kérdezi, hogy mivel a pályázat benyújtására minden év
március 1-je és április 30-a között van lehetőség, miért most tárgyalnak róla.

Vágó Csaba kabinetvezető: Értené a kérdést, ha sürgősségi indítvány lenne, de így
nem. Elvileg tudják, hogy lesz egy ilyen és dönthetnek róla most is. De ha úgy jobb,
akkor a februári ülésen is megtárgyalhatják. Semmi nem sürgeti az önkormányzatot.

Dr.  Bakó  Krisztina  elnök: Miután  több  kérdés  nem  volt,  felteszi  szavazásra  a
határozati  javaslatot,  melyet  a  bizottság  7  igen  2  tartózkodás  szavazattal
támogatott. 
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84/2018. (XI.06.) KMISB sz. határozat
Csatlakozás UNESCO Tanuló városok Globális Hálózatához

Budaörs Város Önkormányzatának Közoktatási, Művelődési, Ifjúsági és Sport
Bizottsága  javasolja  a  Képviselő-testületnek,  hogy  a  „Csatlakozás  az  UNESCO
Tanuló Városok Globális Hálózatához” tárgyában az alábbiak szerint döntsön:

1) Budaörs  Város  Önkormányzata  legyen  elkötelezett  a  „tanuló  város”
fejlesztésében.

2) Budaörs  Város  Önkormányzata  mind  a  Pekingi  Nyilatkozat  a  Tanuló
Városok Fejlesztéséről  című dokumentumban, mind a Tanuló Városok
Kulcsjellemzői című dokumentumban foglaltakat fogadja el és tekintse
irányadónak a „tanuló város” fejlesztése során.

3) Budaörs  Város  Önkormányzata  kezdeményezze  Budaörs  város
csatlakozását  az  UNESCO  Tanuló  Városok  Globális  Hálózatához  és
nyújtsa be tagfelvételi kérelmét az UNESCO Magyar Nemzeti Bizottság
és UNESCO GNLC koordinációs csoport számára.

4) A Képviselő-testület kérje fel a Polgármestert a szükséges intézkedések
megtételére.

5.) Helyi kiadvány támogatására vonatkozó módosító kérelem

Géczy-Gaál Szilvia: ismerteti az előterjesztést. 

Dr.  Bakó  Krisztina  elnök: Felteszi  szavazásra  a  határozati  javaslatot,  melyet  a
bizottság 9 egyhangú igen szavazattal egyhangúan támogatott. 

85/2018. (XI.06.) KMISB sz. határozat
Helyi kiadvány támogatására vonatkozó módosító kérelem

Budaörs  Város  Önkormányzatának  Közoktatási,  Művelődési,  Ifjúsági  és  Sport
Bizottsága Eller Mária kérelmét jóváhagyásra javasolja a Képviselő-testület részére. 
A 131/2018.  (VI.20.)  ÖKT sz.  határozat  1.  pontjában  lévő  táblázat  3.  pontját  az
alábbiakban javasolja módosítani:
 

Pályázó/ Kiadó
neve/ Szerző

Kiadvány címe Példá
ny
szám
(db)

Jóváhagy
ott

összeg
(Ft)

3. Eller Mária Ihlet Irodalmi és Művészeti
Magazin 

3000 100 000
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6.) BULAKE – támogatás felhasználás módosítására vonatkozó kérelem

Vágó  Csaba  kabinetvezető:  A Budaörsi  Látássérültek  Egyesülete  jótékonysági
koncert  megrendezésének  költségeire  kapott  korábban  egy  nagyobb  összegű
önkormányzati segítséget. Miután ennek a koncertnek a megrendezése – úgy, hogy
ténylegesen  a  bejövő  forrásokat  megfelelő  mértékben  jótékonyságra  lehessen
használni  –  meghiúsult.  Többféle  lehetősége volt,  mivel  a  BULAKE tevékenységi
köre elég szerteágazó. Ilyen módon, ha olyan program elképzeléseik vannak, aminek
egyébként a forrás oldala nem biztosított, arra kérhetnek pályázati célú módosítást. A
programokat,  ha  pénz  hiányában  nem  tudnák  megvalósítani,  akkor  írják  le  és
tervezzék be az év végéig. Amit viszont nem tudnának ilyen módon elkölteni, azt
utalják vissza. Különböző társadalmi és szakmai programokat rendeznek és 300.000
Ft híján fel tudják használni.

 Löfler  Dávid  képviselő: Kérdezi,  hogy  ez  a  pályázat  azonos-e  a  Városi
Sportcsarnokkal  kapcsolatban  kiírt  pályázattal,  vagy  ez  az  összeg  a  BULAKE
alapvető támogatásában volt benne.

Vágó Csaba kabinetvezető: Két külön pályázat. Az a pályázat, ami a sportcsarnok
használatára vonatkozott, annak az összegét már visszautalta a BULAKE. Minden
egyéb  költséget,  a  sportcsarnok  használaton  felüli  egyéb  járulékos  költségekre
vonatkozott ez a pályázat.

Czuczor  Gergely:  Kéri,  hogy  a  tisztánlátás  érdekében  a  koncertszervezésre
rendelkezésre  álló  1  millió  Ft  támogatási  összeg  felhasználását  magyarázzák  el,
mivel nem érti, hogyan változnak az összegek.

Nyikes  Fatime  a  Buda-  környéki  Látássérültek  Közhasznú  Egyesület  képviselője
jelzi, hogy szeretne válaszolni a feltett kérdésre.

Nyikes Fatime, a BULAKE képviselője:  Köszöni szépen, hogy az önkormányzat
támogatja a szervezetet.  Nagyon fontos a látássérült emberek ellátásán túlmutató
programok szervezése is. Alapvető filozófiája az egyesület működésének, hogy az
érdekképviseleti  munkát  be tudják ágyazni  a társadalom működésébe. Akkor lesz
sikeres  bármilyen  célcsoportért  való  munka,  ha  a  társadalomban  helyet  tudnak
szorítani a számukra, jól tudják őket integrálni, természetesen tudnak együtt élni. 
Ami a számokat illeti, reméli, hogy az 1 millió Ft-ot lebontották úgy, hogy 700.000 Ft
körüli  összeget  tudnak  relevánsan  felhasználni,  ami  tényleg  fontos  lenne.  Azért
döntöttek  a  visszautalás  mellett,  mert  tudják,  hogy  az  önkormányzat  is  szűk
keretekből  gazdálkodik  és  reméli,  hogy  jobb  helyet  tudnak  találni  a  fennmaradó
összegnek. A matematikája az, hogy az 1 millió Ft-ból 700.000 Ft-ot költenek el és
300.000 Ft, ami megmarad és utalnak vissza.

Czuczor Gergely: Köszöni szépen a választ, már minden világos számára is.
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Dr. Bakó Krisztina elnök:  Sajnálattal veszi tudomásul, hogy az éves koncert idén
nem  jöhetett  létre,  mivel  ez  a  társadalmi  felelősségvállalásnak  és  a  közösségi
összefogásnak  is  egy  kiváló  alkalma.  Nagyon  reméli,  hogy  valamilyen  más
rendezvénnyel sikerül legalább egy hasonló alkalmat, vagy egy picit összemérhető
alkalmat teremteni, ahol a budaörsi közösség évi egy alkalommal találkozhat ezzel a
lehetőséggel és támogathatja a szervezetet.

Czuczor  Gergely:  Kérdezi,  hogy  a  következő  évre  nyújtott-e  be  pályázatot  a
BULAKE a Városi Sportcsarnok használatára. 

Nyikes  Fatime,  a  BULAKE  képviselője:  Nagyon  szeretnék,  hogy  jövőre
megvalósulhasson a koncert és már most elkezdtek tárgyalni fellépőkkel, de jelen
pillanatban még nincs szerződés, így minden képlékeny.

Dr. Bakó Krisztina elnök: Miután több kérdés nincs, felteszi szavazásra a határozati
javaslatot, melyet a bizottság 9 egyhangú igen szavazattal támogatott. 

86/2018. (XI.06.) KMISB sz. határozat
BULAKE – támogatás felhasználás módosítására vonatkozó kérelem

Budaörs  Város  Önkormányzatának  Közoktatási,  Művelődési,  Ifjúsági  és  Sport
Bizottsága  a Buda- környéki Látássérültek Közhasznú Egyesületének  kérelmét
jóváhagyásra javasolja  a  Képviselő-testület  részére,  mely  szerint  a  BULÁKE az
éves munkatervében a Jótékonysági koncertre kapott 1 millió Ft összegű támogatást,
attól  eltérően  az  alábbi  programok  megvalósítására  és  azok  költségeinek
finanszírozására fordítja: 

1. Projektnap –Illyés Gyula Gimnázium 180 e Ft 
2. Karácsonyi rendezvények és kitelepülések 400 e Ft 
3. Havi klubrendezvények 120 e Ft 

A fennmaradó  300  e  Ft  összegű  támogatást  pedig  visszafizeti  az  önkormányzat
bankszámla számára. 

Dr. Bakó Krisztina elnök:  Megköszönte a bizottsági tagok munkáját és az ülést 
1730-kor bezárta. 

k.m.f.

Premecz Enikő Dr. Bakó Krisztina
bizottsági tag aláíró elnök
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	Testületi hatáskör:
	1.) A Budaörsi Vackor Óvoda intézményvezetői pályázatának elbírálása
	2.) A Jókai Mór Művelődési Központ és a gr. Bercsényi Zsuzsanna Városi Könyvtár alapító okiratának módosítása
	3.) A Budaörsi Latinovits Színház pót-előirányzati kérelme eszközfejlesztésre

	4.) Csatlakozás UNESCO Tanuló városok Globális Hálózatához
	5.) Helyi kiadvány támogatására vonatkozó módosító kérelem
	6.) BULAKE – támogatás felhasználás módosítására vonatkozó kérelem
	7.) Döntés tandíj-támogatási kérelmet elutasító határozat elleni fellebbezés tárgyában – ZÁRT ülésen
	Becz György megérkezett.
	Napirend előtti hozzászólás:
	Biró Gyula alpolgármester: Tájékoztatja a megjelenteket, hogy 20-án és 21-én lesz az intézményi bejárás, de elektronikus formában mindenkit értesítettek.
	1.) A Budaörsi Vackor Óvoda intézményvezetői pályázatának elbírálása
	Szél Mónika: ismerteti az előterjesztést.
	A Budaörsi Vackor Óvoda intézményvezetői pályázatának elbírálása
	Matuszkáné Papp Ilona Marian megérkezett.
	2.) A Jókai Mór Művelődési Központ és a gr. Bercsényi Zsuzsanna Városi Könyvtár alapító okiratának módosítása
	Zsák András: ismerteti az előterjesztést.
	3.) A Budaörsi Latinovits Színház pót-előirányzati kérelme eszközfejlesztésre
	Vágó Csaba kabinetvezető: Ez egy régóta húzódó ügy, egyre kevésbé biztonságos a színháznak az a lámpasora, amely a jól bevilágítható színpadot biztosítja, illetve az előadások megtartásának lehetőségének a kulcsa. Most ott tartanak, hogy a műszaki állapot – amelyet műszaki szakemberekkel vizsgáltattak ki – abba a stádiumba ért, hogy év végéig már nem húzható ki azzal, hogy majd a következő év érdekeltségnövelő pályázatába bekerülhet. Ilyen nagyságrendet nyilván nem is lehet egyébként. A következő ilyen eszközfejlesztési elképzelésnél az érdekeltségnövelő pályázatot majd igénybe kell venni, de ezen már túl vannak. Az összeg 7,5 millió Ft, amely a világítástechnikát tenné biztonságosabbá és középtávon hatékonyan működőképessé.
	Löfler Dávid képviselő: A színházzal kapcsolatban azt szeretné kérdezni, hogy hogyan állnak a színház munkaügyi perei, ha már pót-előirányzatról beszélnek. Tájékoztatást kér, hogy van-e folyamatban munkaügyi per és mikor várható eredmény, kell-e az önkormányzatnak fizetnie.
	Vágó Csaba kabinetvezető: Van egy kúriai döntés, amelyben nem az önkormányzat javára ítélt a bíróság. Ennek az anyagi konzekvenciái a következő évben fognak érvényesülni.
	Premecz Enikő képviselő: Kérdezi és kéri a jövőre vonatkozóan – mivel 7,5 millió Ft-ról döntenek – kicsit részletesebben legyen kifejtve az előterjesztésben: hány darab, milyen típusú, milyen árajánlat alapján.
	Vágó Csaba kabinetvezető: Válaszában kifejti, hogy most is, de a testületi ülésig mindenképpen tudnak mellé tenni egy kellőképpen részletes táblát. Egyébként a többlettámogatásról szóló elszámolást is fogja tárgyalni a bizottság és alá lesz támasztva akkor is, és most is.
	Dr. Bakó Krisztina elnök: Jelzi, hogy a Budaörsi Latinovits Színház képviselője jelen van és egyetértését fejezi ki.
	Dr. Czuczor Gergely: Kérdezi – mivel szakmailag nem jártas a dologban - mit jelent a dimmer, és ami javítható azt megtartják-e, vagy minden meglévőt lecserélnek.
	Berzsenyi Bellaagh Ádám: A műszaki tudása neki is csak felületes, de pályafutása során megtanulta, hogy a dimmer mit jelent. A színháznak a lámpaparkja úgy néz ki, hogy jelenleg 95-98%-ban analóg fényvetőkkel rendelkezik a színház, ezek a nagy fekete színű színházi lámpák, amiket lát a közönség, ezek világítják meg a színpadot. Ezek analóg lámpák, amiket egy digitális fényvezérlő pont vezényel. Ahhoz, hogy a fényvezérlőpult az árammennyiséget tudja szabályozni, illetve tudjon kommunikálni a lámpákkal – egy adott lámpa mikor dolgozzon és mekkora mennyiségű áramot kapjon – ehhez egy dimmer nevű szerkezetre van szükség, ami áramköröket biztosít, amely áramkörökre rákötik a lámpákat. Jelenleg 5 db dimmer van a színházban,4 db dolgozik az előadásokban minden este, egy pedig tartalékban van abban az esetben, ha bármi probléma lenne. Ezt a helyzetet szeretnék fenntartani, mert az a biztonságos, ha legalább egy dimmer mindig tartalékban van. Természetesen a dimmerek folyamatos karbantartásra szorulnak. Az elmúlt 5-7 évben nem volt nagymértékű világításpark fejlesztés, leszámítva azt a nagyértékű beszerzést, ami 3 évvel ezelőtt volt és egy fénypultra vonatkozott. A színház költségvetésén belül a lámpapark egy nagyon nagy értékű dolog és egy nagyon fejlett technikára van szükség. A fénypult, amit 3 éve beszereztek kiválóan működik és egy nagyon hasznos eszköz és hosszú évekig megoldja a színház világítását. Most jutottak el oda, 6-7 év után, pontosan nem tudja, mert még nem dolgozott a színháznál, amikor az utolsó nagyobb beruházás megtörtént a lámpapark tekintetében, hogy fejlesztésre van szükség, amit a kényszer szül. Ténylegesen ott tart a dolog, hogy elképzelhető, hogy egy előadás közben megadja magát egy dimmer és nem tudnak megfelelően működő lámpát biztosítani.
	Vágó Csaba kabinetvezető: Az itt felmerült igényeket valamennyire összefésülve kéri, hogy készítsenek egy részletes listát.
	Berzsenyi Bellaagh Ádám: Természetesen.
	A Budaörsi Latinovits Színház pót-előirányzati kérelme eszközfejlesztésre
	4.) Csatlakozás UNESCO Tanuló városok Globális Hálózatához
	Vágó Csaba kabinetvezető: Egy korábbi pályázati lehetőséggel kapcsolatban merült fel az Intézethez való csatlakozás igénye úgy, hogy csak a Tanuló városok Hálózata körébe tartozó települések pályázhattak. Innen jött az ötlet, hogy valami, aminek a céljaival egyetértenek, és nincs probléma a szervezettel, mivel az ENSZ politikai vitán felül álló szervezet volt két évvel ezelőttig. Ha az élethosszig tartó tanulást a credójává emelő intézettel kapcsolatba kerülnek, annak számos előnye lehet, hátrányt viszont nem látnak benne. Úgy tűnik, hogy ez sem regisztrációval, sem egyéb költséggel nem jár. Ahhoz, hogy a kérelmet beadhassák és a hálózatnak a tagjai lehessenek, két alapdokumentumot kell elfogadni.
	Löfler Dávid képviselő: Kérdezi, hogy miért szükséges ehhez Budaörsnek csatlakoznia, és - mivel elhangzott, hogy egy pályázat miatt lett volna erre szükség - kérdezi, hogy melyik volt az a pályázat. Továbbá elhangzott, hogy nem jár költséggel, de ugyanakkor plusz feladatokat ró-e az önkormányzatra, ezzel kapcsolatban készült-e valamilyen terv vagy tanulmány.
	Vágó Csaba kabinetvezető: Nem emlékszik, hogy melyik pályázat kapcsán merült fel. Miután napi szinten legalább 10 pályázati lehetőséggel foglalkozik, most nem tudja megmondani, de ha nagyon kíváncsi Löfler Dávid képviselő, akkor holnapra megnézi. A pályázati ötlettől függetlenül is érdemes. Természetesen szét lehet szedni az előterjesztést. Kit érdekel, hogy egy ENSZ szakosított szervezet által létrehozott intézet tagjai lesznek, hiszen olyan jól megvannak itt a Kárpát-medencében. Az, hogy ez milyen feladatokkal jár: számos módon lehet ebben a dologban úgy működni, hogy lényegében arra építenek, hogy a meglévő tapasztalataikat osztják meg azokkal a településekkel, akik szintén tagjai és nekik is van mit tanulni Európa különböző településeitől.
	Czuczor Gergely: Az előterjesztésben is szerepel, hogy magyarországi városok is csatlakoztak már, kérdezi, hogy melyek ezek, van-e minta az országon belül, hogy mit tettek eddig. A másik kérdése, hogy a korábbi ENSZ szervezethez való csatlakozásnak lett-e már hozadéka, vagy csak a csatlakozási vágy fűti az önkormányzatot.
	Vágó Csaba kabinetvezető: Nemcsak a csatlakozási vágy, hanem az, amit az előbb próbált meg érzékeltetni azzal, hogy egy pályázati lehetőségből indult el az ötlet. A különböző önkormányzati hálózatok, digitális települési hálózatok, okos város hálózatok és egyéb európai hálózatok, aminek része Budaörs – valamelyiknek úgy lett része a város, hogy nem is kérte, csak beválasztották – ezeknél gyakorlatilag egy olyan network jött létre, aminek ha más előnye nincsen, csak az, hogy időnként kapnak egy e-mailt, amiben tájékoztatást kapnak bizonyos pályázatokról, hátha érdekli az önkormányzatot. Ez pontosan erre jó. Rengeteg olyan kapcsolat-felvételi lehetőség van, amely külföldi utazással is járna, de ezeken a város nem vesz részt. Nem is azért, hogy kiírhassák a Városháza falára. Vannak olyan értékeik, amiket nem kell lobogtatni, hanem egyszerűen csak vannak. Az egyik település Pécs, a másikat most sajnos nem tudja, de tudnia kellene. Egy ENSZ szervezethez való csatlakozás nyilván főleg nem a hazai településekkel való kapcsolat-felvételt segíti elő.
	Simándi Szelim képviselő: Fél percébe telt az interneten utánanézni, Kaposvár egyébként a másik magyar település. Valószínűleg mostában csatlakozhattak, mivel nincs még részletes profiljuk a szervezet oldalán. Pécsnek viszont van és Páva Zsolt köszöntője is olvasható.
	Premecz Enikő képviselő: Kérdezi, hogy mivel a pályázat benyújtására minden év március 1-je és április 30-a között van lehetőség, miért most tárgyalnak róla.
	Vágó Csaba kabinetvezető: Értené a kérdést, ha sürgősségi indítvány lenne, de így nem. Elvileg tudják, hogy lesz egy ilyen és dönthetnek róla most is. De ha úgy jobb, akkor a februári ülésen is megtárgyalhatják. Semmi nem sürgeti az önkormányzatot.
	5.) Helyi kiadvány támogatására vonatkozó módosító kérelem
	Géczy-Gaál Szilvia: ismerteti az előterjesztést.
	Vágó Csaba kabinetvezető: A Budaörsi Látássérültek Egyesülete jótékonysági koncert megrendezésének költségeire kapott korábban egy nagyobb összegű önkormányzati segítséget. Miután ennek a koncertnek a megrendezése – úgy, hogy ténylegesen a bejövő forrásokat megfelelő mértékben jótékonyságra lehessen használni – meghiúsult. Többféle lehetősége volt, mivel a BULAKE tevékenységi köre elég szerteágazó. Ilyen módon, ha olyan program elképzeléseik vannak, aminek egyébként a forrás oldala nem biztosított, arra kérhetnek pályázati célú módosítást. A programokat, ha pénz hiányában nem tudnák megvalósítani, akkor írják le és tervezzék be az év végéig. Amit viszont nem tudnának ilyen módon elkölteni, azt utalják vissza. Különböző társadalmi és szakmai programokat rendeznek és 300.000 Ft híján fel tudják használni.
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